
   Martofte 09.05.2021

Kære Minister for fødevarer, landbrug og fiskeri Rasmus Prehn, samt Miljø & 
Fødevareudvalg & dyrevelfærdsordfører, 

Endnu en gang vil vi gøre opmærksom på, at hundeloven som den er i dag ikke 
fungerer i praksis, alvorlige uheld med hunde sker stadig og er stigende, og 
hundeloven er ikke forebyggende. 

Igennem de sidste 11 år, har vi gang på gang, sendt jer mange grumme eksempler 
på de himmelråbende problemer der er med hundeloven. 

• Vi har gjort opmærksom på, at flere hunde er døde i myndighedernes 
varetægt. 

• Vi har gjort opmærksom på, at myndighederne tilsidesætter grundlæggende 
retsprincipper og tilsidesætter love. 

• Vi har gjort opmærksom på, de ekstrem lange sagsbehandlingstider. 

• Vi har gjort opmærksom på den horrible måde mange ansvarlige gode 
hundeejere behandles på i hundelovssagerne. 

• Vi har gjort opmærksom på, at antallet af alvorlige uheld med hunde ikke er 
faldet, men derimod steget. 

• Vi har gjort opmærksom på, at vores retssystem ikke er gearet til 
hundelovssager. 

• Vi har gjort opmærksom på, at hundeloven ikke er forebyggende, tværtimod. 

• Vi har gjort opmærksom på, at uskyldige hunde, som INGENTING har gjort, 
sidder i 3-4 år på dødsgangen, imens deres sager går deres langsommelige 
gang i det danske retssystem. 

• Vi har gjort opmærksom på, at stamtavler tilsidesættes, og en fejlagtigt dna 
race test bruges til at dødsdømme hunde, som ingenting har gjort og som 
HAR stamtavler. Vi har dokumenteret, at testen IKKE kan bruges på 
hunderacer der IKKE har en race dna profil, og hvad der sker, hvis man gør 
det. Københavns Universitet siger det samme. Alligevel gør politiet det, og 
domstolene tillader det, da de ikke forstår, at en race DNA test, ikke er det 
samme som de dna test der bruges i kriminalsager (mennesker). Det er en 
fadæse i det danske retssystem, og en underminering af troværdigheden.

• Vi har sendt jer forslag til ændring, som er forebyggende, som har fokus på 
de uansvarlige hundeejere, som ikke bruger politiets sparsomme ressourcer, 
og som giver mening og tryghed for flertallet.
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Flere hunde og ejere, står lige nu i ulykkelige hundelovssager, der trækkes ud, da 
politiet ikke har ressourcer, ej heller har de danske domstole, det er ikke rimeligt. 

Der er over 550.000 danske hundeejere i Danmark, de har ret til tryghed, og 
retssikkerheden bør også gælde dem og deres hunde. 

Vidste I, at de danske hundeejere skal forholde sig til hele 14 forskellige love som 
omhandler vores hunde? 

Vi kan gøre det bedre, og vi kan forebygge uheld, så hvorfor har vi ventet i 11 år? 
Og skal vi virkelig vente længere? Skal der et fatalt uheld på en person til, før der 
sker ændringer?

Vi står naturligvis til rådighed med vores 11 års erfaring, og over 1000 
hundelovssager. 

Ændringsforslag vedhæftes.

Med venlig hilsen

Charlotte Andersson
Formand for Fair Dog Danmark
Juridisk rådgiver

•Foreningen Fair Dog er en frivillig forening for alle hundeejere og hunde, uanset race eller herkomst.

•Foreningens medlemmer og bestyrelse består af fagfolk, hundetrænere, hundeadfærdsbehandlere, dyrlæger, 

opdrættere, jurister, advokater, politifolk m.fl.

•Foreningen Fair Dog har siden 2010 haft over 1000 hundelovssager

•Foreningen Fair Dog har over 20.000 støtter


